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Horváthné Éva: AKTÍV ÉS PASSZÍV HIT 

Bor Ferenc: ÚJSZÖVETSÉGI IMA 
KSZE Ságvár, 2023. 04. 29-i tanításának nyers szövege 

 
Hálával teljes a szívünk, mennyei Atyám, és köszöntünk Téged a mai napon is.  Köszönjük, 

hogy Jézus, itt állsz középen. Köszönjük, hogy bennünk vagy, velünk vagy, és soha el nem hagysz 
minket. Köszönjük, hogy Beléd kapaszkodhatunk, Hozzád kiálthatunk, mert Te mindig megvédesz 
bennünket, mindig meghallgatod az imáinkat, és megválaszolod, a Jézus nevében. Köszönjük, hogy 
hit van a szívünkben, isteni féle hit, és nem kételkedünk. Köszönjük, hogy a Te életed a mi életünk. 
Hálákat adunk Neked ezért, mennyei Atyám, hogy Te uralkodsz bennünk, Te vagy a mi Urunk, a 
Megmentőnk, a Megváltónk. A mi Gyógyítónk és Szabadítónk! Köszönjük, hogy Te vagy a mi 
békességünk és az örömünk. Mennyei Atyám, hálás a mi szívünk, hogy a szent Fiadat a keresztre 
adtad értünk. Odaadtad, feláldoztad. Köszönjük ezt a drága szent vért, ami megmosott minket, és 
újjá tett minket, a Jézus szent nevében. Köszönjük az Igédet, ami megújítja a mi gondolatainkat. 
Krisztushoz hasonlóvá válunk, mert Jézus értelme a miénk. Köszönjük ezt Neked, mennyei Atyánk! 
Hálával teljes a szívem azért, hogy itt együtt lehetünk, és egységben lehetünk a testvéreimmel. 
Köszönöm az ő életüket, akik itt most jelen vannak. Köszönöm a családjukat. Köszönöm az útjukat, 
ami a Te utad, Uram. Köszönöm és hálát adok értük! Hálát adok azokért is, akik hallgatnak minket 
az interneten. Köszönöm az ő életüket és nyitott szívüket, a Jézus nevében. Köszönjük, mennyei 
Atyám, hogy Te vagy nekünk! Most imádságainkkal és hálaadásainkkal jövünk Eléd, mennyei 
Atyám. Minden vírus- és baktériumfertőzést megtiltunk, mert ami az ő testükhöz ér, lepattan a 
Jézus nevében, mert az ő testükben Jézus élete folyik. Ezért nem érintheti egy betegség és egy vírus, 
baktérium sem az ő testüket. Mindannyiunkra kiárasztjuk a gyógyító kenetet a Jézus nevében. 
Helyreállításokat szólítunk, és az ellenségnek minden erejét letörjük, elparancsoljuk, mert nem 
munkálkodhat a mi életünkben, mert a betegség az ellenségtől van. Az nem a mi osztályrészünk! 
Jézus élete a miénk, és mi gyógyultak vagyunk. Ezt fogjuk megvallani minden áldott percben, a 
Jézus nevében. Hálát adunk, mennyei Atyám, a munkahelyekért, a Jézus nevében, hogy újra 
beindulnak a munkák. Köszönjük ezt Neked, mennyei Atyám, hogy betöltöd minden szükségünket, 
a Te gazdagságod szerint, az Úr Jézus Krisztusban, minden téren. Hálát adunk, mennyei Atyám 
ezért! Köszönünk minden embert a világon, mennyei Atyám, aki él és mozog, aki létezik, aki a Te 
teremtményed, Uram. És hálát adunk a gyermekeidért is. Köszönjük az ország vezetőit. Köszönünk 
minden vezetőt, aki valamilyen vezető beosztásban van. Hálákat adunk, hogy mindegyik Tetőled 
való, Uram! Isteni gondolkodással rendelkezik, és minden úgy alakul, ahogy a Te akaratodban van, 
Atyám, akár az országban, akár a munkahelyeken, a Jézus nevében. Hálákat adunk, mennyei Atyám 
a Te drága Szent Szellemedért, aki bennünk lakik, és elvezet minket minden igazságra. Hálákat 
adunk, hogy megújítja a mi testünket, az életünket. Jézus nevében köszönjük mennyei Atyám, hogy 
meghallgatod az imáinkat, és megválaszolod. A Jézus drága szent nevében, ámen. Hála, hála és 
köszönet. Átadjuk a mai alkalmat a drága Szent Szellemnek! Hisszük, hogy Ő fogja irányítani a mai 
alkalmat, a Jézus nevében. A drága Jézus adja a szavakat a szánkba, és azt szóljuk, ami az Ő 
akaratában van, a Jézus nevében. Hisszük, hogy kijelentéseket, megértéseket kaptok a mai alkalom 
során is. Csodák és jelek történnek az életetekben, a Jézus nevében. Mert ahogy az Ige elhangzik, az 
Igét kimondjuk, az életet ad nekünk, a Jézus nevében. Ha a testünkre is kimondjuk az Igét, akkor az 
életet ad, és megelevenedik, megújít bennünket, a Jézus nevében. Most pedig a zsebkendőkre 
helyezzük a kezeinket, a Jézus nevében. Ez a kenet, ami beletárolódik a zsebkendőkbe. Kiárasszuk 
a gyógyító kenetet ezekbe a zsebkendőkbe, és ahogy azt rátesszük a beteg testekre, ott szabadulások 
és gyógyulások történnek, a Jézus nevében. Ámen. Hála és dicsőség! Köszönjük, Atyám, a Jézus 
nevében. Ámen. 

Hallgassatok otthon is tanításokat, és hallgassátok nagy szeretettel, nyitott szívvel a mai tanítást 
is, Jézus nevében. A mai napon a múlt heti tanítást fogom folytatni, a hittel kapcsolatban. Az előző 
alkalommal hallottátok a Vihar a tengeren című példázatnak a tanulmányozását. Arról hallottatok, 
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és a vérfolyásos asszonyról beszéltünk. Ezt tanulmányoztuk a hittel és a hitetlenséggel 
kapcsolatban. A viharba került hajóban a tanítványok nagyon megijedtek. Ismeritek a történetet, 
hogy beszálltak a hajóba Jézussal, és Jézus azt mondta, hogy átkelünk a túlsó partra. Nem azt 
mondta Jézus, hogy elmegyünk a tó közepéig, és ott elmerülünk, megfulladunk, hanem azt mondta, 
hogy át fogunk kelni a túlsó partra. Ez azt jelenti, hogy ha bármilyen problémával küszködünk is, 
Jézus azt mondja, hogy átmegyünk a túlsó partra. Ez azért van, hogy tudjuk, és tudatosodjon 
bennünk, hogy Jézus ott van velünk mindig. És bármi támadás, bármi probléma jön ellenünk, vagy 
bármi betegség, Jézus velünk van. Ő tudja, hogy Ővele át tudunk menni ezen a problémán, nehéz 
helyzeten. Ő át is visz minket, csak engedjük, ne korlátozzuk. Tehát amikor viharban voltak a hajón 
ezek a tanítványok, nagyon megijedtek, féltek, és tehetetlenek voltak. Pedig Jézus előtte nagyon sok 
példázatot elmondott nekik a hitről. Nem fogadták be teljesen a szívükbe azokat a példázatokat, 
nem értették meg, hogy hogyan működik a hit. Tehát megrémültek, hitetlenkedtek, meginogtak és 
Jézusra vártak, hogy tegyen valamit. Ugye ez volt a történetben, hogy Jézusra vártak. Ne várjunk 
Jézusra, hogy tegyen valamit, mert Ő már megtette értünk. Nekünk kell megtennünk a mi részünket, 
mert Jézus már megtette a magáét, Ő ott van velünk. Tehát erre kell mindig figyelni. A vérfolyásos 
asszony esetében viszont ez az asszony eltökélte a hitében, hogy bármi akadály is jön az útjába, 
azon átmegy. Célba ért! Odament Jézushoz, és megérintette a ruhájának a szegélyét. Elnyerte a 
gyógyulását, pedig tudjuk azt, hogy ez az asszony tizenkét évig vérfolyásban szenvedett. 
Folyamatosan, tizenkét évig folyt a vére. El volt zárva a külvilágtól, a közösségtől. Nem mehetett 
közösségbe, mert a törvény szerint megkövezték volna, hogyha odamegy. De annyira eltökélt volt, 
elköltötte az összes pénzét, amije csak volt, az orvosokra költötte. Egyik helyről a másikra ment, 
hogy a gyógyulását megnyerje, mert benne volt az, hogy Ő meg akar gyógyulni. De nem tudták 
meggyógyítani, sőt rosszabb lett az eredménye. A helyzete, az érzései, a betegségének a diagnózisa 
még rosszabb lett. Akkor sem adta fel. Azt mondhatta volna, hogy feladom, vége, meghalok, nem 
érdekel. De ő nem adta fel, hanem várt. Jézus megjelent, és minden akadályt legyőzött, pedig sok 
akadály volt előtte. Minden akadályt legyőzött, és célba ért. Megcselekedte, hogy odajusson, hogy 
elnyerje a gyógyulását. Ebben az esetben a hitnek három lépését láthatjuk: kimondja, megcselekszi, 
elmondja. Tehát kimondta a hitét. Mert azt mondja az Ige a Márk 5,28-ban, hogy mert ezt mondja 
vala, ha csak ruháit illethetem is, meggyógyulok. Tehát kimondta a hitét, aztán megcselekedte a 
hitét, amit a 27-es vers mond, hogy minden akadály ellenére odament Jézushoz és megérintette a 
ruhája szegélyét. Tehát megcselekedte! Aztán elmondta a bizonyságát. A Márk 5,33-ban mondja, 
ezt fel is olvasom. 

Márk 5,33–34. 
33. Az asszony pedig tudva, hogy mi történt vele, félve és remegve megy vala oda, és elébe 

borult és elmondott néki mindent igazán. 
Tehát, hogy meggyógyult. A tömeg előtt elmondta, hogy ővele mi történt, hogy milyen 

bizonyság történt, hogy meggyógyult azáltal, hogy odament, és megérintette a ruhája szegélyét. Hit 
által tette meg. Tehát ez a nő mindent megtett azért, hogy ő elérje a célját, és meggyógyult. 
Dicsőség az Úrnak! Tehát az eltökélt hit biztos eredménye a gyógyulás. Ha mi eltökéltek vagyunk 
hitben. A mai alkalom során megnézzük az aktív és a passzív hit működését. Ez a mai tanítás címe: 
Aktív és passzív hit. Megnézzük először is, hogy mit jelentenek ezek a szavak. A passzív szó azt 
jelenti, hogy tétlenül viselkedik, beletörődik az őt érő külső hatásokba. Aki saját cselekedetei nélkül 
másokra hagyatkozik, másokra támaszkodik, ez a passzív hit. Amikor várunk a másikra, hogy 
segítsen. Amikor beletörődünk a helyzetünkbe. Nem szabad! Ez a passzív hit. Az aktív szó azt je-
lenti, hogy az a személy, aki nem vár másra és az alkalmas pillanatban cselekszik. Nagy lendülettel 
és lelkesen cselekszik, legyőzve minden szembe jövő akadályt. Tehát a Márk 5,34-ben itt a 
vérfolyásos asszony esetében azt mondja Jézus ennek az asszonynak: 

34. Ő pedig monda néki: Leányom, a te hited megtartott téged. Eredj el békével, és 
megszabadulva bajodtól, maradj egészséges.  
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Egy biztos dolgot mondott neki Jézus. Tudta azt, hogy az asszonyt az ő hite tartotta meg. Azt 
mondta neki, hogy maradj egészséges, tartsd meg ezt az állapotot. Maradj egészséges! Ez lett az 
aktív hitnek az eredménye. Most viszont hozok egy új történetet a mai alkalom során. A passzív 
hittel kapcsolatban a János 5-ben. Lapozzatok oda velem. A János 5,1-9. elolvasom ezt az igesort. 

János 5,1–9. 
1. Ezek után ünnepük volt a zsidóknak, és felment Jézus Jeruzsálembe  
2. Van pedig Jeruzsálemben a Juhkapunál egy tó, amelyet héberül Betesdának neveznek. 

Öt tornáca van  
3. Ezekben feküdt a betegek, vakok, sánták, sorvadtak nagy sokasága, várva a víznek 

megmozdulását.  
4. Mert időnként angyal szállt a tóra, és felzavarta a vizet: aki tehát először lépett bele a 

víz felzavarása után, meggyógyult, bármilyen betegségben volt  
5. Volt ott egy ember, aki harmincnyolc esztendőt töltött betegségében  
6. Ezt amint látta Jézus, hogy ott fekszik, és megtudta, hogy már sok idő óta úgy van; 

monda néki: Akarsz-é meggyógyulni?  
7. Felele néki a beteg: Uram, nincs emberem, hogy amikor a víz felzavarodik, bevigyen 

engem a tóba; és mire én odaérek, más lép be előttem 
8. Monda néki Jézus: Kelj fel, vedd fel a te nyoszolyádat, és járj!  
9. És azonnal meggyógyula az ember, és felvevé nyoszolyáját, és járt. Aznap pedig szombat 

volt.  
Itt van egy történet, ahol egy ember már harmincnyolc év óta szenvedett betegségben. Nem 

tudott járni. Én azt látom ebben, hogy akár tizenkét év, akár harmincnyolc év, bármennyi idő, bár-
mikor megjöhet a csoda az életünkben. Bármikor megjöhet a gyógyulás. Nem szabad feladni! Tehát 
aktív hittel kell, hogy rendelkezzünk. Isteni hittel, nem pedig világi hittel, ami eltántorít az isteni 
hitedtől. Tehát meg kell állnunk benne! Itt a Betesdánál a férfi reménytelennek érezte magát, nem 
volt senki sem, aki segített volna neki belépnie a vízbe. Tehát tudnunk kell, ez a történet itt érdekes, 
hogy ott van egy medence - mert medencének is nevezik a Betesda tónál ezt a részt -, hogy ki volt 
jelölve ez a hely, hogy oda mehetnek a betegek gyógyulni. Mert időközönként felzavarodott a víz, 
mert egy angyal felkavarta, és aki oda elsőként belépett, meggyógyult. Ez is a hitével történhetett 
meg, másképp nem. Ha bement, és hitt abban, hogy meggyógyul, akkor meggyógyult. Ez az ember 
be sem kellett, hogy menjen a vízbe, mert Jézus azt mondta neki, hogy kelj fel, és járj. Ez egy 
csodálatos dolog, hogy Jézus bármit meg tud tenni. Bármit meg tud értünk tenni, akárhol van a 
hitünk, Ő megteszi, csak ne korlátozzuk. Tehát ennek a férfinak a gyógyulásban volt hite, mert 
odavitette magát a tóhoz. Ő is meg akart gyógyulni, de mégis volt benne egy kis hitetlenség. Meg 
egy kis passzivitás, hogy kell, hogy segítsen más, hogy oda tudjak menni. Mert ő is oda tudott volna 
menni, mert azt írja, hogy mire ő odaért, addigra már más belement. Tehát ő is oda tudott volna 
menni, mégis várt arra, hogy majd valaki segít neki. A hite passzív volt, mivel másra támaszkodott, 
aki majd valamit megtesz érte. Az asszonynak viszont aktív volt a hite, mert kinyúlt, és megragadta 
Isten gyógyítását. A vérfolyásos asszonynak és ennek a férfinak az állapotát hasonlítom össze. A 
hozzáállásukat. Az asszony cselekedet, míg a férfi csak ült és várt. Viszont mégis, mindketten 
meggyógyultak, de nagy különbség volt a hitük között. Igazából mind a ketten nagyon vágytak a 
gyógyulásukra. A nőt a saját hite tette egészségessé, nem pedig más segítségére hagyatkozott. Mivel 
ez az asszony aktív hittel rendelkezett, már akkor képes volt hinni a gyógyulásban, amikor még 
Jézus nem is volt a láthatáron. Ő nem adta fel, azt mondta, hogy akkor is meg fogok gyógyulni! A 
hit együtt munkálkodott a cselekedeteivel, és a cselekedeteiből lett teljessé a hite. A hite azzal vált 
tökéletessé, amit a hite alapján tett. A Jakab 2,22-ben el is olvashatjátok az Igét hozzá. Meg is 
nézzük, jó?  

Jakab 2,22. 
22. Látod, hogy a hit együtt munkálkodott az ő cselekedeteivel, és a cselekedetekből lett 

teljessé a hit; 
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Tehát nem elég hinnünk, hanem meg is kell cselekednünk a hitünket, amiben hiszünk. Nagyon 
fontos, hogy ezt megértsétek. A férfi azonban nem rendelkezett ezzel az aktív hittel, ami önmagától 
munkálkodott volna, mint az asszony esetében. Neki a hite passzív volt, ezért Jézusnak kellett 
ösztönöznie arra, hogy higgyen, és bízzon, majd utána cselekedjen. Mert ahogy olvastuk az Igében, 
a János 5,8-ban azt írja az Ige: Kelj fel, vedd fel a te nyoszolyádat, és járj! – ezt mondta Jézus neki. 
A nyoszolya, az egy hordágy, azon szokták vinni az ilyen betegeket. Ez az ember Jézus szavára 
engedelmeskedett. Mondhatta volna, hogy nem tudok fölkelni, hát látod, hogy fekszek, nem tudok 
mozdulni. Azt mondta neki: Kelj fel, vedd föl a te nyoszolyádat és járj! Szinte Jézus egy jó 
parancsot szólt ki a száján, hogy kelj föl. Nem könyörgött neki, hanem kiadta, utasította, hogy kelj 
fel, és járj! Tehát, amikor Jézus szavára elkezdett engedelmeskedni és cselekedni, akkor vált a hite 
aktívvá, és meggyógyult. Tehát nincs akadály Jézus előtt. Ha az ember nem hitt volna, és nem 
cselekedett volna hitben, akkor újabb és újabb segítőre lett volna szüksége. Aztán majd csak valaki 
elvitte volna előre, hogy belépjen abba a tóba. Lehet, hogy arra még várt volna vagy tíz évet, ki 
tudja. Az aktív hit tele van energiával, ami egy erőteljes cselekvésre készteti az embert. A passzív 
hit csak akkor cselekszik, ha az illetőt valaki más bátorítja erre. Az aktív hittel rendelkező hívő 
Istenre támaszkodik. A passzív hittel rendelkező hívő mások hitére és bátorítására szorul. Míg az 
előzőt, vagyis az aktív hitet nem lehet lebeszélni arról, amit Isten megígért a számára, az utóbbi, 
vagyis a passzív hit könnyen eltántorodik, és elengedi azt, ami már az övé Krisztusban. Tehát 
nagyon fontos tudni, hogy kik vagyunk Krisztusban, meg mi a miénk Krisztusban. Mert ha tudjuk, 
hogy kik vagyunk Krisztusban, meg mi a miénk, mit szerzett meg Jézus, akkor jó helyen vagyunk, 
akkor a hitünk úgy is fog működni. Mindketten reménytelen helyzetben voltak, de teljesen eltérő 
módon reagáltak rá. Te is gerjeszd fel a jelenlegi hitedet arra a szintre, hogy az aktív hitté váljon 
benned. Most visszatérünk egy kicsit a Vihar a tengeren című történethez, amiben megnézhetjük 
azt, hogy a félelem ellenszere a hit, az Istenbe vetett hit. Azt mondja a Márk 11,22. hogy legyen 
isteni hitetek. És ez fontos, hogy az legyen. Ugye, amikor végig mentek ezen, hogy félénkek voltak, 
féltek a viharban, és Jézus megállította a tenger háborgását, megállította a szelet, akkor sem értették 
azt, hogy miért történt ez. De Jézusnál nincs akadály, Ő meg tudja ezeket az elemeket is állítani, és 
mi is meg tudjuk, mert azt mondta Jézus, hogy amiket én cselekedtem, ti is meg tudjátok 
cselekedni. Azt mondta nekik Jézus. 

Márk 4,40.  
40. És monda nékik: Miért vagytok ily félénkek? Hogy van az, hogy nincs hitetek? 
Látjátok? Itt van, hogy hitetlenkedtek ezek a tanítványok. Jézus ezzel azt kérdezte a 

tanítványaitól, hogy miért féltek ennyire? Miért kell megijedni bármilyen problémától? Miért kell, 
amikor te tudod azt, hogy te újjá vagy születve Krisztusban, és a Szent Szellem benned él? Az Úr 
Jézus benned él, a bensődben, és ott van számodra az Ige, ami a Szellem kardja, és levág mindent 
rólad? Halleluja, hogy magamnak is prédikálhatok! Mindent levág rólunk az Ige, mert 
megelevenedik, amikor kimondjuk az Igét. Tudunk ebben hinni. Tehát aktívvá kell változtatni a 
hitünket. Azt a hitünket, ami most van, aktívvá kell változtatni. Igenis, az Ige eleven és élő, Isten 
Igéje élő és ható, és eljut minden szervünkhöz. A szellem, lélek, test, minden benne van ebben.  

Zsidó 4,12. 
12. Mert az Istennek Igéje élő és ható, és élesebb minden kétélű fegyvernél, és elhat a 

léleknek és a szellemnek, az ízeknek és a velőknek megoszlásáig, és megítéli a szívnek 
gondolatait és szándékait. Ámen! 

Mindenünkre kihat Isten Igéje. Ha hisszük azt, ahogy az 1Péter 2,24. igevers mondja, hogy az Ő 
sebeiben meggyógyultatok, ha hiszed ezt, ha tudod ezt hinni, akkor igenis, az a gyógyulás a miénk. 
Lehet, hogy még nem látod ezt, de mit ír Isten Igéje? Hogy higgyünk a láthatatlanban, mert a 
láthatók ideig valók, de a láthatatlanok örökkévalók. Tehát ott jártunk, hogy megkérdezte a 
tanítványokat: Miért féltek ennyire? Miért hitetlenkedtek? Megkérdezte tőlük: Miért vagytok 
hitetlenek? Az a probléma, hogy a legtöbb ember az élet részeként, az élet velejárójaként fogadja el 
a félelmet, mintha az ott lenne vele, és vinné magával. Ez nagy probléma! De Jézus megdorgálta a 
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tanítványokat ez miatt, hogy miért féltek, miért nincs hitetek? Jézus nem fogadta el a félelmet egy 
megszokott, normális dologként. Nem fogadta el! Jézus olyanért nem dorgálta volna meg őket, 
amely meghaladta volna a képességeiket. Tanította már előre őket. Ebből látható az, hogy a félelem 
is egy döntésen alakul ki. Különben minden a döntésünkön alakul, és ebben benne van a félelem is. 
Nem kell félelemben élnünk, mert a félelmet legyőzhetjük hit által. A Galata 5,6. ha elolvassátok, 
abban az van írva, hogy szeretet által munkálkodó hit. Abban az van, hogy isteni hit által. Tehát a 
szeretet által munkálkodó hit. Ha Isten van bennünk, Ő a szeretet, akkor az által mindent le tudunk 
győzni. Nem szabad elutasítónak lennünk másokkal szemben sem, akik félelmet élnek át. Sőt még 
nekünk sem kell szégyellnünk, ha átélünk ilyet. Ha átéljük azt, hogy félelemben vagyunk, nem kell 
szégyellni, de dolgoznunk kell rajta. Nagyon fontos, hogy ezen elmélkedjünk, mivel a félelem 
kínozza az embert. Ezt az 1János 4,18-ban írja le az Ige, hogy a félelem gyötrelemmel jár. Ezért 
együtt kell éreznünk másokkal. Nekünk bátorítanunk kell a másikat, aki ilyenben szenved, és nem 
szabad azt elfogadni, hogy a félelem egy normális dolog. Nem azonosulhatsz vele, hogy tudom, 
hogy mit jelent az. Lehet, hogy átéltük, de ne erősítsük meg benne, hogy tovább féljen. Mert azzal 
megegyezünk, hogy ő félelemben van, hogy jaj akkor most együtt félek vele. Nem, bátorítani kell 
arra, hogy Jézus él bennünk és győzze le a félelmet. Nem szabad azonosulni vele, hogy ez most 
normális, hogy ebben a helyzetben félelemben vagy. Jézus sem tartotta elfogadhatónak a félelmet. 
Nem szabad azt mondani másnak, hogy tudom, hogy mit érzel, én is átéreztem, tudom, hogy min 
mész keresztül. Nem szabad ezt mondani! Jézus sem ezt mondta nekik, hogy most tudom, hogy mit 
éreztek, hogy féltek, hogy most viharba kerültetek és nem tudtatok mit csinálni, tehetetlenek 
vagytok, meg is értem, hogy hitetlenkedtetek, mert ebben vagytok. Nem ezt mondta Jézus! Mit 
mondott nekik? Mi a bajotok, mi a problémátok? Miért nincs hitetek? Buzdította őket, erősítette 
őket, hogy ne is koncentráljanak arra. Akik beengedik a félelmet az életükbe azok jóval 
alacsonyabb szinten élnek annál, mint amit Jézus feláldozott értük, amit megszerzett nekik. 
Alacsonyabb szinten élnek annál, mint amiért Jézus feláldozta magát. Elesnek azoktól az 
áldásoktól, amelyek a hívők rendelkezésére állnak. A félelemmel ugyanis hatástalanítják azt, amit 
Jézus megszerzett a kereszten a számukra. Mit tett Jézus? Meghalt azért, hogy mi szabadok 
lehessünk a félelemtől, ami magába foglalja a szegénységtől, a betegségtől, és a haláltól való 
félelmet is. Jézus azt akarja, hogy félelemtől mentes életet éljünk. Halleluja!  

2Timótheus 1,7. 
7. Mert nem a félelem szellemét adta nékünk az Isten, hanem erőnek és szeretetnek és 

józanságnak szellemét. Halleluja! 
Ebben benne van a hitünk is. Tehát nem félelmet adott, hanem erőt, kitartást, szeretetet, józan-

ságot, a Jézus nevében. Jézus a tudtunkra adta, hogy a félelem ellenszere a hit.  
1János 5,4. 
4. Mert mindaz, ami az Istentől született, legyőzi a világot; és az a győzedelem, amely 

legyőzte a világot, a mi hitünk. 
Legyőztük a világot, mert isteni hit van a szívünkben. Legyőztük a betegséget! Minden, ami a 

világban van rossz dolog, azt mindet legyőztük, mert isteni hit van a szívünkben. Jézus elvégzett 
mindent a kereszten. A hit és a félelem nem képes kéz a kézben járni. Nem képes egyezni 
egymással, mert azok egymással ellentétes erők, és egymás ellen ható erők. Ha a hit erőteljes, akkor 
az ki fogja űzni a félelmet. Ezért rendszeresen építenünk kell és erősítenünk kell a hitünket Isten 
Igéjének az olvasásával és tanulmányozásával.  

Róma 10,17. Egyszerű fordítás 
17. A hit tehát abból származik, amit hallunk, és amit hallunk, az Krisztus beszéde. 
A Krisztus beszéde, az a tanításokból hangzik el, és Isten Igéjéből. Isten jóságába, hűségébe és 

bizalmába vetett hited legyőzi valamennyi félelmedet.  
Efézus 3,12. 
12. Akiben van a mi bátorságunk és bizodalommal való menetelünk Istenhez az Őbenne 

való hit által. Ámen! Halleluja! 
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Köszönjük az Úrnak. Köszönöm, hogy meghallgattatok. Hiszem azt, hogy merítettetek belőle, 
hogy hol kell elgondolkozni Isten Igéjén, és mit kell tennünk ahhoz, hogy elérjük a célunkat, és 
hogy tudunk azonosulni a vérfolyásos asszonynak a hitével, az aktív hittel. Hisszük azt, hogy a mi 
életünkben is sok dolog meg fog történni. Ami még nincs a helyén, az helyre fog állni, a Jézus 
nevében köszönjük. Átadom a szót Bor Ferenc pásztornak, aki néhány gondolatot fog nekünk átadni 
az újszövetségi imákkal kapcsolatosan. Ámen!  

 
Bor Ferenc: ÚJSZÖVETSÉGI IMA 

Atyám, jó a Te jelenlétedben lennünk. Köszönjük ezt a békességet. Hálát adunk azért, hogy Te 
megerősítesz bennünket abban, hogy Te mennyire szeretsz bennünket, hogy mi elfogadjuk a Te 
szeretetedet. Elfogadjuk azt, hogy Te elfogadsz bennünket. Köszönjük, hogy tudatosíthatjuk ezt ma-
gunkban, és ezáltal megnő a bizalmunk Irántad, és bátorságosan járulhatunk a Te szent színed elé, 
mert szabad bejárásunk van a Te tróntermedbe. Bátran kérhetünk Atyám tőled a szívünk kívánsága 
szerint minden dolgot, és Te megadod, ahogy meg van írva. Mindent Jézus nevében kell csele-
kednünk, akár szóval, akár cselekedettel teszünk valamit. Köszönjük Atyám, hogy ez a nyáj egy 
növekedésnek indult el, egy fejlődésnek indult el. Megszűnt a feszültség, és békesség hatja át a 
gyülekezeti alkalmakat. Neked adunk Atyám minden dicsőséget a mennyen és a földön, a Jézus 
nevében. Ámen!  

Szeretettel köszöntelek benneteket! Az újszövetségi ima témakörében néhány gondolatot 
szeretnék átadni nektek. Nagyon nagy téma, ezért tényleg csak morzsákat és gondolatokat fogok 
tudni átadni. Az első kérdés az, hogy miért érdemes tanulni az imáról? Azért, mert az imával 
kapcsolatban lehetnek tévhitek, és téves elképzelések, és ezek rossz irányba vihetnek bennünket. 
Levihetnek az útról, és nem látjuk meg az eredményeket. Például: A gyógyulás szellemi síkon már 
egy befejezett munka, és ennek ki kell áradnia a lelkünkre és a testünkre is. Ezt az elme 
megújításával tudjátok elősegíteni. Ezt már sokszor halljátok, de fogjátok is még rendszeresen, mert 
ennek be kell ivódni a szívetekbe. A gyógyulást már az új szövetségben nem kérnünk kell, hanem 
parancsolnunk kell a testünk helyreállítását. Sok ima azért rossz, mert nincs megújítva az elménk. 
Ami megváltozott a kereszt után, a következő: Az ószövetségben az ember nem volt közösségben 
Istennel, mert szellemileg halott volt. Az ószövetségben Jézus nevét nem is használták. Az új 
szövetségben pedig mi az Atya jobbján ülünk, az Úr Jézusnak az ölében. A hatalom helyén ülünk, 
és az új szövetségben használhatjuk Jézus nevét. Amikor az új szövetségben imádkozunk, akkor 
gyakorlatilag a valóságunkból imádkozunk. Ami azt jelenti, hogy a Krisztusban elfoglalt helyünket 
tükrözi az a hely, hogy az a valóság. Mert az a valóság, ahol mi ülünk Jézus Krisztussal együtt a 
mennyei trónon. Honnan fakad az ima? Az Istennel való kapcsolatunkból fakad. A kapcsolatoknak 
van mélysége, és a kapcsolatok közösségre épülnek. Akikkel közösségben vagyunk, azokkal 
mélyebb szinten tudunk beszélgetni. Legyen ez fizikai szinten, vagy legyen az Atyával való 
kapcsolatra vonatkoztatva.  

Nem mindannyiunknak azonos az érdeklődési köre. Lehet, hogy egy házaspár nem tud egy 
bizonyos témát úgy megbeszélni, mint azzal a szent kapoccsal, akivel Isten összekötötte őt, mert az 
érdeklődési körük lehet, hogy nekik egy bizonyos területen azonos. Az ima mindig a fókuszunk 
irányába hat. Tehát, amire koncentrálunk, arról fogunk imádkozni. Mint említettem, a Kolosse 3,17. 
azt mondja, hogy mindent Jézus nevében cselekedjetek, akár szóval, akár tettel végzünk el valamit. 
Nem akarom bántani a vallásos köröket, de tegnap kaptam egy kérdést a börtön-levelező szol-
gálattól, hogy a börtönből valaki azt írta, hogy hát a Mária nevében van a hatalom meg az erő. Ezt 
meg is alapozzák valamilyen Igére, például az 1Mózes 3,15-re, hogy az asszony rátapos a 
„kígyóra”, de kihagyták, hogy az „asszony magva”. Mert az Ige nem az asszonyra vonatkozik, 
hanem az asszony magvára, Jézusra. Legyetek képben, hogy nagyon fontos bibliai vonalon 
gondolkodni, és úgy imádkozni.  

Mi az erőteljes imádság? Az olyan ima, amely eredményeket hoz. Az olyan ima, ami eléri a 
célját. Nem szabad elfelejteni, hogy a szavaink tartályok, és a szavaink gyakorlatilag magok. Olyan 
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magok, amelyek kikelnek. Hasonlíthatom a veteményeskerthez, ha elvetjük a magokat a kertben, 
akkor azok ki fognak kelni, felnövekednek és meg fogják hozni a termést. Egy tartályban, mondjuk 
egy vetőgépben lehet egy jó mag, kukorica, napraforgó, cukorborsó, bármi, akkor jó aratásunk lesz, 
de ha az ellenség a vetőgépet megtölti konkollyal, meg tarackmaggal, meg bogáncsmaggal, akkor 
az fog kikelni. A szavaink is éppen ilyenek, ha mi jó szavakat mondunk, akkor azoknak jó 
gyümölcse lesz. Ha rossz magokat szólunk és szórunk el a szánkkal, mert a szánk egy vetőgép, 
akkor rossz aratásunk lesz. Tehát nem mindegy, hogy mit mondunk ki. Ha azt mondja, hogy én 
ezzel a két rossz szememmel mit csináljak? Akkor meglesz néki, amit mondott. Saját magunkat 
nem szabad rombolni, hanem építeni kell.  

Róma 10,17. 
17. Azért a hit hallásból van, a hallás pedig Isten Igéje (Rhema) által. 
Hallás az Igéből, ebből hit fakad, ami a szívünkben van, azt fogjuk kimondani. Van még egy 

lépés: meg kell látnunk szellemben a fogantatást, illetve a magzatot. Ez a sorrend. Tehát hallás, hit, 
kimondott szavak és meglátni szellemben, a szellemi szemünkkel a fogantatást, a magzatot, és utána 
fog valóságba jönni. A legfőbb életcélunk befolyásolja azt, hogy mit akarunk, és miért akarjuk azt? 
Ez pedig arra van hatással, hogy mit tartalmaznak a szavaink. Mindenkinek van életcélja, és az 
imáik abba az irányba haladnak. Ez szinte természetes. A félelem nem természetes. Amire számí-
tunk, az hatással lesz arra, hogy hogyan imádkozunk. Amikor az időjárás-jelentés bejelenti, hogy 
vihar jön, szélvihar, jégeső, akkor mire számítunk? Hogy elveri a veteményeskertet, meg leveri a 
cserepet, vagy arra számítunk, hogy az imáinkkal ezt hatástalanítani tudjuk? Fontos, hogy mi a 
motivációnk. 

Barátság a következő gondolat. Nagyon fontos dolog a barátság. A Jakab 2,23-ban Ábrahámot 
Isten a barátjának nevezi.  

Jakab 2,23. 
23. És beteljesedett az Írás, amely ezt mondja: Hitt pedig Ábrahám az Istennek, és ez 

megigazulására szolgált, és Isten barátjának neveztetett.  
Ha Isten Ábrahámnak barátja, mi pedig Ábrahám magva vagyunk, akkor ránk is vonatkozik az, 

hogy Isten bennünket a barátjának tekint. Mit jelent a „barát” szó? Bizalmas társ, akivel meg-
oszthatunk valóban bizalmas dolgokat, és segítséget várunk tőle vagy rajta keresztül, inkább ez a 
helyesebb kifejezés. A barátsággal együtt jár a közelség, mert a barátok közel kerülnek egymáshoz.  

Dávidról és Jonatánról azt írja az Ige, hogy összeforrt a szívük-lelkük, kedvelték egymást. Isten 
is kedvel bennünket, és mi is kedveljük Őt, sőt, szeretjük Őt, és naponta még meg is valljuk. 

A Példabeszédek 18,24 azt mondja, hogy légy barátságos!  
Példabeszédek 18,24. 
24. Az ember, akinek sok barátja van, széttöretik; de van barát, aki ragaszkodóbb a test-

vérnél. 
A tananyagban egy másik fordítás van, akinek vannak barátai, az legyen barátságos. A lényeg 

az, hogy ha vannak barátaink, akkor nekünk is barátságosnak kell lennünk, vagy inkább úgy 
mondom, ha szeretnénk barátokat, akkor nekünk is barátságosnak kell lennünk.  

Még egyszer mondom, Isten kedvel téged! Akit kedvelünk, azzal másképp beszélünk. Áldd 
Istent és számíts arra, hogy Ő is meg fog áldani téged! Az ajándékozás az egészséges barátság 
része. Megfigyelhető, hogy a barátok gyakrabban megajándékozzák egymást bármivel, amikor a 
Szent Szellem indítja őket, mint egy idegen vagy a távol eső emberek. Egyetlen korlát van a 
barátságban és mindenben, az idő, mert ez egyelőre még a földön jelen van.  

Az imádság kapcsán szeretném megemlíteni, hogy mi a különbség a dicsőítés és az imádat 
között. Ezek olyan fogalmak, amikkel nem minden nap találkozunk, és igazából nem is értjük 
pontosan a meghatározását. A dicsőítés vagy dicséret minden helyzetben igaz, amikor azt mondjuk: 
„Uram, csodálatos vagy!” Az imádatban pedig mi vagyunk az ajándék, amikor azt mondjuk 
Istennek, hogy: „Szeretlek, Uram!” A legnagyobb ajándék az, amikor mi önmagunkat tesszük az 
oltárra, azaz odaszánjuk az életünket az Úr szolgálatára. Tehát nem feláldozzuk az életünket, hanem 



Krisztus Szeretete Egyház, Ságvár — Szeretettel várunk egy látogatásra: www.bekevar-portal.hu  

8/12 — Horváth Sándorné, Éva — Bibliahű tanítások: http://bekevar.fw.hu/sagvar-hang.htm  

odaszánjuk az életünket. A kettő között különbség van. Az ószövetségben az állatokat feláldozták, 
leölték és égő áldozatként vagy egyéb más módon feláldozták. Az ószövetségben az imádat testi 
módon történt, cselekedetek által, mert nem voltak újjászületve. 

Az újszövetségben az imádat egy reagálás Isten szeretetére. Ez szellemi hozzáállás, mert Isten 
Igéje azt mondja, hogy Isten keresi azokot, akik szellemben és igazságban imádják Őt. Tehát így 
lehet megkülönböztetni a dicséretet és az imádatot. Az imádat egy mélyebb dolog. Az imádságnál 
elengedhetetlen a bizalom, az Isten iránti bizalom. Ugyanis a bizalom teszi lehetővé, hogy mi 
kapjunk, akár Istentől, vagy másokon keresztül Istentől. Tehát, hogy másokat használjon Isten és 
úgy kapjunk. A bizalom ajtót nyit, Istennek hozzáférést ad, hogy megáldjon bennünket. Az 
imáinkat bizalommal kell elmondanunk és úgy kapnak megválaszolást. Az arany téglák, amikre 
építhetünk, az egyik: Isten szeret téged, mert megengedjük, hogy szeressen és ezt tudatosítjuk. A 
másik pedig, hogy maximálisan bízunk Istenben. Ez két fontos alapelv és pillér.  

Most pedig az újszövetségi imafajtákról pár gondolatot, csak éppen érintőleg.  
1. A hit imája  
A következőképpen határozható meg. A hit imája a kérés azon módja, amely biztosítja az 

imáink megválaszolását, ha Jézus nevében kérünk az Atyától. A hit imáját másképpen a kérés imá-
jának is nevezzük, mert hit nélkül nem érdemes kérni, mert akkor nem lesz annak eredménye. Ezt 
az imát a János 16-ban a 23–24-es versekre alapozzuk.  

János 16,23–24. 
23. És azon a napon nem kérdeztek majd engem semmiről. Bizony, bizony mondom 

néktek, hogy amit csak kérni fogtok az Atyától az én nevemben, megadja néktek. 
24. Mostanáig semmit sem kértetek az Atyától az én nevemben: kérjetek és megkapjátok, hogy a 

ti örömötök teljes legyen.  
Tehát Isten akar adni. Ahhoz, hogy adhasson, nekünk kérnünk kell! Jézus itt még a kereszt előtt 

van, de már az újfajta imádságra tanítja a tanítványokat. Mint említettem, az ószövetségben Jézus 
neve nem volt használatos. Nem dicsőült meg Jézus neve, nem végezte el a kereszten a munkát, 
nem győzte le az ellenséget. Ezek a szavak, hogy „mostanáig semmit sem kértetek”, ez arra utal, 
hogy amikor Ő a kereszten bevégzi a munkát, onnantól kezdve, kérhetünk az Ő nevében. A 
feltámadását követően kérhetünk az Ő nevében az Atyától dolgokat.  

2. A hit szava  
Ilyenkor nem Istenhez fordulunk, hanem a világ romboló elemeihez és az ellenség erőihez 

szólunk, hittel. A hit szava, a hittel kimondott szavak erejéről szól.  
Az Ige a Márk 11,23-ban található:  
Márk 11,23. 
23. Mert bizony mondom néktek, ha valaki azt mondja ennek a hegynek: Kelj fel és 

ugorjál a tengerbe! és szívében nem kételkedik, hanem hiszi, hogy a mit mond megtörténik, 
meglesz néki, amit mondott. 

Hányszor van ebben az Igében a „mond” szó? Háromszor. A hit is benne van, de a „mondani” 
szó, a kimondás többször benne van. Ha a hitünket nem mondjuk ki, akkor igazából nem 
cselekedtük meg a hitünket. Mint a Bethesda tavánál is az, hogy belépjen a felkavarodott és 
felkavart vízbe a beteg, az részéről egy hitcselekedet volt, és ez alapján gyógyult meg. Van még egy 
másik Ige ehhez, a Máté 21,21: 

Máté 21,21. 
21. Jézus pedig felelvén, monda nékik: Bizony mondom néktek, ha van hitetek és nem 

kételkedtek, nemcsak azt cselekszitek, ami e fügefán esett, hanem ha azt mondjátok e 
hegynek: Kelj fel, és zuhanj a tengerbe, az is meglészen; 

3. A hit parancsszava 
A hit parancsszava használatakor, az ellenséghez szólunk hatalommal, és Jézus nevében 

követeljük a bennünket jogosan megillető dolgokat, vagy a tőlünk ellopott és visszatartott dolgokat. 
Ez lehet gyógyulás, lehet anyagiak területe. Az Igénk pedig a János 14,13-ban van: 
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János 14,13. 
13. És akármit kértek majd az én nevemben, megcselekszem azt, hogy dicsőíttessék az 

Atya a Fiúban.  
A „kérni” szóra szeretnék rávilágítani. A „kérni”-nek fordított görög szó azt jelenti, hogy 

igényelni vagy követelni az ellenségtől. Igazából ezt a verset úgy lehet helyesen értelmezni és 
olvasni, hogy: „És akármit követeltek az ellenségtől, mint jogaitokat és kiváltságaitokat majd az én 
nevemben, megcselekszem azt, hogy dicsőíttessék az Atya a Fiúban.” Egyébként a Példabeszédek 
6,31 alapján a hétszeresét lehet visszakövetelni annak, amit az ellenség ellopott, úgyhogy sokkal 
tartozik nekünk.  

4. Ketten egy akaraton 
Az Atyától kérünk Jézus nevében, de nem egyedül, hanem összekapcsoljuk a hitünket, egy 

hitben erős és kitartó imatárssal. Ilyenkor együttesen lépnek az imádkozók Isten trónja elé, 
összekapcsolják a hitüket olyan személlyel, aki közel áll hozzájuk, és tudják róla, hogy kitartó és 
tántoríthatatlan a hitében. Ez a lényege. A Máté 18,19-et olvasom ehhez: 

Máté 18,19. 
19. Ismét, mondom néktek, hogy ha ketten közületek egy akaraton lesznek a földön, 

bármely dolog felől, amit csak kérnek, megadja nékik az én mennyei Atyám. 
Ha ebben elmélyedünk, akkor ebben vannak igazságok. Egy akaraton, a földön levő szemé-

lyekről szól és bármely dolog felől, és megkapjuk. Egy pap ismerősömmel beszélgettem egyszer, és 
megkérdeztem tőle, hogy „Ti miért imádkoztok Máriához? Válasz: „Hát azért, mert azt mondja a 
Máté 18,19, hogy egy akaraton kérjünk.” De mondom: „Nézd meg az Igét! Azt mondja, hogy a 
földön levő emberekről szól. Te itt vagy a földön, Mária meg fent van a mennyben, akkor ez nincs 
rendben, nem az Ige vonalában van.” Természetesen, mindenkit tisztelünk a maga helyén. Máriát is 
tiszteljük a maga helyén, ő egy engedelmes edénye volt Istennek, de nem ő volt a kereszten. Nem ő 
végezte el a megváltást, nem ő szenvedett. Nem ő győzte le az ellenséget, hanem Jézus tette 
mindezt. Ugyanezt tanácsoltam a börtönös levelező szolgálatának is, hogy ilyen gondolatokat 
írjanak.  

Tehát az egy akaratú imádsághoz legalább két hívő szükséges, de többen is összekapcsolhatják a 
hitüket. Lehet hárman, négyen, öten vagy akár egy egész gyülekezet. Amikor együtt imádkozunk 
egy akaraton, akkor az összekapcsolódás fizikai jeleként, akár megfoghatják egymás kezét is, és az 
egységet szemléltetik ezzel. Mint látjuk, hogy az egy akaraton mondott imádságnak hatalmas ereje 
van, mert azt mondja az Ige a végén, hogy: „megadja nékik az én mennyei Atyám.”  

5. Egy szívvel-lélekkel 
Ezt más néven egyesített imádságnak is nevezik, amikor a hívők egy csoportja összevont hittel, 

egyként, egy szívvel-lélekkel imádkozik, egy közös cél érdekében. Ez pedig az imádság leghaté-
konyabb formája, mert Isten Szellemének egy olyan erejét és egységét lehet általa megtapasztalni, 
ami a legerőteljesebb a világon. Az Apostolok cselekedeteiben találunk ehhez Igét, a 4. fejezetben a 
23-as, 24-es és a 31-es versek. A korai tanítványokat, üldöztetés érte az Ige hirdetése miatt. 

Apostolok cselekedetei 4,23–24. 
23. Mikor pedig elbocsáttattak, menének az övéikhez, és elbeszélék, amiket a főpapok és a 

vének mondottak nékik. 
24. Ezek pedig mikor hallották, egy szívvel-lélekkel felemelék szavukat az Istenhez, és 

mondának: Urunk, Te vagy az Isten, aki teremtetted a mennyet és a földet, a tengert és min-
den azokban lévő dolgot. 

Apostolok cselekedetei 4,31. 
31. És minekutána könyörögtek, megmozdula a hely, ahol egybegyűltek; és betelének 

mindnyájan Szent Szellemmel, és az Isten Igéjét bátorsággal szólják vala.  
Az Egyszerű fordítás úgy írja itt a végét, hogy Isten Igéjét továbbra is bátorsággal szólják. 

Amikor üldöztetés érte őket, hova mentek? Elszaladtak hetedhét országba? Nem, itt azt mondja: 
„menének az övéikhez”, mentek a gyülekezethez. Ez nagyon fontos dolog. Ebből az is látható, hogy 
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milyen fontos gyülekezetbe járni. Kell, hogy neked is legyen egy olyan hívőkből álló közösséged, 
akik krízis idején készek hittel elmondani veled az egyesített imádságot. Erre az egységre csak a 
Szent Szellem által vagyunk képesek, amire vigyáznunk kell. Óvnunk kell ezt az egységet! Ezért 
érthető, hogy az ördög miért akarja szétbombázni a gyülekezetek egységét, vagy a szent 
kapcsoknak az egységét. A hívőket egymás ellen akarja fordítani és meglopni őket ennek az 
egyesített imának az áldásától.  

6. Az oldás-kötés 
Bármilyen esetben használhatjuk az Ige világosságának és erejének a működtetésére, illetve a 

sötétség erejének a megfékezésére és leállítására. Azt mondja a Máté 18,18, az Egyszerű fordításból 
olvasom: 

Máté 18,18. Egyszerű fordítás 
18. Igazán mondom nektek: Ha bármit kijelentetek, hogy meg van kötve ezen a földön, az 

a mennyben, vagyis a szellemi világban is meg lesz kötve. Ha bármit kijelentetek, hogy fel van 
oldva itt a földön, az a mennyben, azaz a szellemi síkon is fel lesz oldva. 

A „kötés” szó azt jelenti, hogy leállítunk, megakadályozunk, megtiltunk olyan dolgokat Jézus 
nevében, amelyek a kárunkra lennének. Az „oldás” pedig azt jelenti, hogy megengedjük, felszbadít-
juk, kiárasztjuk a menny erőforrásait és áldásait a mi javunkra, vagy mások érdekében. Fizikailag 
én ezt úgy szoktam elképzelni, mint amikor a régi időkben, a szüleink idejében, zsákoltak. 
Meghozták a szekéren a gabonát vagy a kukoricát zsákban, fölvették a vállukra, bementek a góréba, 
vagy fölmentek a padlásra. A zsák száján meghúzták a madzagot, mert masnira volt kötve, és 
kifolyt a gabona. Ezt tudom az oldáshoz kapcsolni, mint fizikai példa. A kötéshez pedig a kismalac 
és a farkas példája nagyon jó: az ellenséget, a farkast zsákba bújtatta, és nem engedte, hogy 
megegye őt. 

7. A közbenjárás 
A közbenjárás azt jelenti, hogy imában odaállni a törésre valakiért, aki ítélet alatt van. Odaállni 

a törésre Isten és ember közé, és visszafordítani az ítélet végrehajtását, és irgalmat kérni a számára. 
A törést úgy tudom szemléltetni, hogy régen voltak várfalak, azt hiszem, mindannyian jártunk akár 
iskolai kirándulás során várban; és amikor az ellenség ágyúval betörte a várfalat, ott keletkezett egy 
törés, és a védőknek oda kellett állni a törésre, hogy ott az ellenség ne tudjon beszivárogni. Nekünk 
is hitben az ilyen törésekre vagy nyílásokra oda kell állnunk, hogy az ellenséget fel tudjuk 
tartóztatni. Igei alapja az 1Timótheus 2,1-ben található: 

1Timótheus 2,1. 
1. Buzdítalak azért, hogy mindenekelőtt, tartassanak könyörgések, imádságok, közbenjá-

rások, hálaadások minden emberért. 
Itt van benne a közbenjárás.  
8. Nyelvek imája 
Eddig az anyanyelvünkön mondott imádságról beszéltem, de van Istennek egy különleges 

ajándéka, a nyelveken szólás, ami csak az újszövetségben működik. Pünkösd óta van erre lehetőség, 
miután a Szent Szellem eljött a földre az Úr Jézus helyett. Tehát helyet cseréltek. Hamarosan majd, 
májusban valamikor lesz a Jézus mennybemenetelének ünnepe, és utána tíz napra történt meg az, 
hogy Jézus helyett eljött a Szent Szellem. Mondhatni azt is, hogy helyet cseréltek. Mindkét imádság 
fontos. Az anyanyelvünkön és a szellemben mondott imádság is. A nyelvek imája így határozható 
meg: a Szent Szellem újszövetségi ajándéka, ami egy természetfeletti kiejtés a Szent Szellem által, 
olyan ismeretlen nyelven, melyet a beszélő soha nem tanult és nem is ért. Ki érti ezt az imát? 
Egyedül az Atya.  

Az anyanyelvünkön elmondott imádságok Jézuson keresztül jutnak el az Atyához, mert mi 
Jézus nevében imádkozunk, Ő pedig kicsit megszépíti, ha szükséges, és az Atya elé tárja. Viszont a 
nyelvek imája közvetlenül Isten elé kerül, és kódolt. Ezért nem szereti az ördög, ha nyelveken 
imádkoznak a hívők, mert ő ezt nem érti.  
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A pünkösdi tanításban úgyis lesz majd arról szó, hogy Jézus a feltámadását követően még 
negyven napig megjelent a földön. Továbbra is tanította és felkészítette a tanítványokat, és mielőtt a 
mennybe emeltetett volna, meghagyta a tanítványoknak, hogy maradjanak együtt, egységben: 
maradjanak Jeruzsálemben. És ők százhúszan ezt engedelmesen meg is tették, és tíz nap múlva 
kiáradt Szent Szellem, pünkösd napján. Az Apostolok cselekedeteiből olvasom a 2. fejezetből: 

Apostolok cselekedetei 2,1–4. 
1. És mikor a pünkösd napja eljött, mindnyájan egyakarattal együtt valának. 
Egyakarattal, ez egy fontos kulcs. 
2. És lőn nagy hirtelenséggel az égből mintegy sebesen zúgó szélnek zendülése, és eltelé az 

egész házat, ahol ülnek vala. 
3. És megosztott tűzlángnyelvek jelentek meg előttük, és üle mindenikre azok közül. 
4. És megtelének mindnyájan Szent Szellemmel, és kezdének szólni más nyelveken, amint 

a Szent Szellemadta nékik szólniuk.  
Ez volt az első olyan eset, amikor nyelveken szóltak a földön élő emberek. Vannak különböző 

képek, rajzok, festmények, amelyek azt ábrázolják, hogy a pünkösdi események során lángnyelvek 
vannak az emberek feje felett. Valamikor, úgy tíz-tizenöt éve, Erdélyben volt egy evangelizációs 
szolgálat, ha jól tudom, Temesváron, és ott ezt az eseményt, amikor a Szent Szellem keresztséget 
vették és nyelveken beszéltek, valaki lefényképezte, és a fénykép rögzítette a lángnyelveket fehér 
fény formájában mindenkinek a feje felett. Lássátok, hogy ez egy valós dolog!  

Néha Isten megengedi, hogy a fényképezőgép rögzítsen olyan szellemi dolgokat, amit mi a 
fizikai szemünkkel nem látunk.  

Ez egy nagyon rövid összefoglaló volt az imádságról, az újszövetségi imádságról. Hiszem, hogy 
azért tudtatok ma valamit meríteni belőle. Isten kegyelme legyen veletek továbbra is!  

Köszönöm, hogy meghallgattatok. 
 
Horváthné Éva: 

Atyám, hálával teljes a szívünk a mai alkalomért. Köszönjük, hogy megnyitottad a szívünket az 
Ige befogadására, és hisszük azt, hogy mélyen meggyökereznek ezek a gondolatok, ezek az igei 
üzenetek a szívekben, és elgondolkodunk rajta és beérik a gyümölcs mindannyiunk életében, Jézus 
nevében. Ámen. Ámen. 

Nagyon sok mindent kaptunk a mai napon, köszönjük az Úrnak. Hisszük, hogy mindig táplál 
bennünket folyamatosan, hétről hétre, és növekedünk. Most már elindult a növekedés ideje. Nem 
állhatunk egyhelyben, felzavarodott a víz és elindult a folyamat, hisszük ezt, Jézus nevében. Ámen.  

Úgy folytatnánk a mai alkalmunkat, hogy együtt elmondunk egy imádságot. Befogadjuk az Úr 
Jézust, mert ez egy nagy fontosságú dolog, mert egy mennyei örök életet kapunk ezzel, ami egy 
belépés a mennybe, egy útlevél a mennybe. Ezt a mai napon is el fogjuk együtt mondani, el fogjuk 
imádkozni, hittel és szívvel.  

Azt mondja az Ige, hogy szükség néktek újonnan születnetek, ezt mondja Jézus Nikodémusnak, 
egy vallási vezetőnek, hogy szükség néktek újonnan születnetek, mert ha valaki nem születik 
újonnan, az nem láthatja meg Isten országát. Tehát az újjászületés a legfontosabb, hogy átlépjünk a 
mennyei királyságba.  

Azt írja Isten Igéje, a Róma 10,9–10-ben:  
Róma 10,9–10. 
9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy az Isten 

feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz. 
10. Mert szívvel hiszünk a magigazulásra, szájjal teszünk pedig vallást az üdvösségre.  
Ez a Római levél 10. fejezetének a 9–10-es igeverseiben hangzik el. Ez a Pál apostol szerinti 

„hiszekegy” imája. Ezt fontos, hogy szívvel és hittel mondjuk ki, a szánkkal mondjuk ki, és ezt 
addig tudjuk ezt megtenni, amíg itt vagyunk a földön. Tehát be kell fogadni az Úr Jézust a 
szívünkbe. Ez nagyon fontos! 
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Ha hisszük azt, hogy Jézus Istennek a Fia, akkor ezt be tudjuk a szívünkbe fogadni. 
Kérlek benneteket, álljatok fel, tekintsetek Jézusra, és imádkozzunk!  
 
Mondjátok utánam: 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint. 
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért. 
 
Kérlek, Jézus, legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm! 
Legyél az én Gyógyítóm! 
 
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett. 
Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm. 
Te vagy az én Gyógyítóm.  
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő drága szent vére minden bűnömet eltörölte, és megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság, Jézus nevében. Ámen. 
 
És azt mondja tovább az Ige a Lukács 11,13-ban, hogy ha Jézus nevében kéred Tőle az Ő Szent 

Szellemét, akkor Ő örömmel odaadja neked. Ezért egy imádságot erről is mondunk, és a Szent 
Szellemet is befogadjuk.  

Drága mennyei Atyám, a Te Igéd alapján, Jézus nevében kérem Tőled a Szent Szellemedet. 
Töltsd be a szívemet a Szent Szellemmel! Keresztelj meg a Szent Szellemmel! Köszönöm, mennyei 
Atyám, hogy minden imámat meghallgatod és megválaszolod. Ezért hitben vallást teszek: 
megkeresztelkedtem a Szent Szellemmel. Betöltekeztem, beteljesedtem, teljes lett a szívem a Szent 
Szellemmel. Ennek jeleként nyelveken fogok imádkozni, ahogy a Biblia tanítja, ahogy a Szent 
Szellem adja a kiejtést. Köszönöm, drága mennyei Atyám! Köszönöm Jézus! A Szent Szellem 
örökké bennem és velem marad, és elvezet minden igazságra. Ámen. Halleluja! 

Köszönjük a drága mennyei Atyának, hogy Ő él és itt van közöttünk és itt van bennünk, itt van 
felettünk, körbevesz minket az Ő szeretetével, jóságával és védelmével. Ámen. 

 
* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 
A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 
 

 


